
MAGISTRÁT MĚSTA ÚSTÍ NAD LABEM 

Odbor kultury, sportu a sociálních služeb 

Velká Hradební 8, 400 01 Ústí nad Labem 

 

Zápis č. 1 

ze zasedání Kulturní komise RM dne 16. ledna 2017 
 

Přítomni:  dle prezenční listiny 
 

Omluveni:   
 

Kulturní komise je usnášení schopná 7 hlasy.  
 

Program jednání 

1. Zahájení 

2. Schválení zápisu č. 9 z jednání dne 20. 12. 2016 a zápisu hlasování per rollam ze dne 6. 1. – 

10. 1. 2017 

3. Žádost spolku Veřejný sál Hraničář o zařazení do rozpočtu Statutárního města Ústí nad 

Labem pro rok 2017 – host: Aleš Loziak, ředitel 

4. Žádosti o změnu údajů v žádostech o poskytnutí dotací v oblasti kultury pro rok 2016 

5. Žádosti o poskytnutí dotace z rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem v oblasti kultury 

v roce 2017 

6. Různé 

 

Kulturní komise schvaluje program jednání. 

 

HLASOVÁNO:   7 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje program 1. jednání KK v roce 2017. 
 

 

1. Zahájení 

Předseda komise Jaroslav Pém přivítal přítomné členy komise a zahájil jednání. 
 

Schválení zápisu z minulého jednání: 

Návrh na usnesení: Kulturní komise RM schvaluje zápis z 9. jednání KK, která se konala 20. 

12. 2016. 

 

HLASOVÁNO:  7 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje zápis z 9. jednání KK, konané dne 20. 12. 2016. 

 

Schválení zápisu z hlasování per rollam ve dnech 6. 1. – 10. 1. 2017: 

Návrh na usnesení: Kulturní komise RM schvaluje zápis z hlasování per rollam ve dnech 6. 1. – 

10. 1. 2017. 

 

HLASOVÁNO:  7 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje zápis z hlasování per rollam ve dnech 6. 1. – 10. 1. 2017.  

  

 

 

 



2. Žádost spolku Veřejný sál Hraničář o zařazení do rozpočtu Statutárního města Ústí nad 

Labem pro rok 2017 

Dne 19. 10. 2016 podal ředitel Veřejného sálu Hraničář  (dále jen „VSH“) MgA. Aleš Loziak 

žádost o zařazení VSH do rozpočtu města Ústí nad Labem pro rok 2017. Tato žádost byla 

projednána kulturní komisí dne 1. 11. 2016. Dne 15. 12. 2016 byla organizace vyzvána 

k doplnění žádosti o náležitosti dle zákona 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 

rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů.  Ředitel Loziak doplnil a upravil výše uvedenou žádost 

dne 5. 1. 2017. V žádosti došlo k úpravě rozpočtu a požadované dotace z rozpočtu města. Pan 

ředitel požádal o možnost zúčastnit je jednání Kulturní komise RM, kde bude  upravená žádost 

znovu projednávána, aby mohl zodpovědět případné dotazy. Členové komise souhlasili 

s pozváním ředitele VSH na dnešní jednání. 

Žádost VSH s upraveným rozpočtem a požadovanou výší dotace obdrželi členové komise 

mailem před tímto jednáním. Předseda komise přivítal MgA. Aleše Loziaka, ředitele VSH. 

K tomuto bodu proběhla diskuze a ředitel zodpovídal podané dotazy: 

předseda – v příjmech není započítán zisk z občerstvení (baru), příp. příjem z pronájmu 

občerstvení 

MgA. Loziak – bar provozuje třetí osoba, v současné době je jednáno s novým nájemcem, kdy 

nájem baru bude činit cca 10 tis. Kč/měsíc. V průběhu roku se může měnit, vzhledem 

k rozšíření plánovaného provozu, akcí atp. Horní hranice nájemného by však činila max. 15 tis. 

Kč/měsíc. Při sestavování rozpočtu vycházeli z praxe předchozích 2 let provozu VSH. 

V letošním roce plánují kvalitnější a pestřejší program pro širokou veřejnost. Rozpočet je 

navýšen právě kvůli snaze o zkvalitnění služeb a programu. Je tak třeba zajistit tým stálých 

zaměstnanců, kteří by zajišťovali činnost VSH. 

JUDr. Tajchnerová – nyní jsou podány žádosti VSH i v dotačním programu oblasti kultury. Jak 

toto bude řešeno, pokud bude VSH podpořen i z rozpočtu města? 

MgA. Loziak – v případě podpoření žádosti o  poskytnutí dotace přímo z rozpočtu města bude 

žádost o dotaci na celoroční činnost z dotačního programu stažena. Žádosti o dotace na 

jednotlivé akce v dotačním programu by byly ponechány k rozhodnutí. 

JUDr. Tajchnerová – jaká výše dotace je pro VSH minimální možná? 

MgA. Loziak – není možné zodpovědět. V současné době čeká na rozhodnutí o všech podaných 

žádostech. Hlavní dotace z Ministerstva kultury ČR by měla být rozhodnuta na konci měsíce 

února 2017.  

JUDr. Tajchnerová – ředitel Loziak by se měl zúčastnit jednání Zastupitelstva města Ústí nad 

Labem, kde bude žádost projednávána, což je pravděpodobně 5. 4. 2017, a případně upravit 

rozpočet v žádosti v návaznosti na získané dotace 

p. Janeček – dle osobního názoru by VSH měl zvolit jinou formu právní osobnosti, v rozpočtu 

města na podporu kulturních akcí se bude jednat o jediný spolek 

MgA. Loziak – změně právní osobnosti se VSH nebrání, nicméně záleží na dalších jednáních 

s vedením města vzhledem k tomu, že by se rádi domluvili na dlouhodobé spolupráci. 

V současné době není řešeno víceleté financování, což je pro plánování činnosti zásadní 

problém.  

p. Janeček – je pro podporu VSH, nicméně spíše konkrétních jednorázových akcí. Vzhledem 

k nejasnosti financování VSH z rozpočtu města se p. Janeček zdrží hlasování 

JUDr. Tajchnerová – zdroj financování z rozpočtu města není, v současné době, podstatný, za 

komisi lze poskytnout pouze doporučení či nedoporučení obecné podpory VSH  

p. Dorant – dotaz na rozpočet fondu oprav a investic do objektu 

MgA. Loziak – budova je majetkem firmy Falcon. V časovém horizontu 5 let by VSH rád 

sehnal prostředky na odkup tohoto objektu. Budova je v provozu schopném stavu. Probíhá 

kolaudační řízení – kladné stanovisko hygieny a hasičů již mají vyřízeno. Předělává se hlavní 



elektrorozvaděč. Na údržbě budovy jsou s Falcon domluveni. Investice jsou hrazeny 

z celonárodní sbírky a darů. Část nákladů hradí i Falcon. 

JUDr. Tajchnerová – nelze investovat do cizího majetku, lze hradit pouze náklady na údržbu. 

Otázka k výpovědní lhůtě nájemní smlouvy. 

MgA. Loziak – nájemní smlouva je uzavřena na dobu neurčitou a výpovědní lhůta je 6 měsíců 

p. Janeček – dotaz na odvolání Činoheráku Ústí vůči platebnímu výměru z roku 2015 na 

Krajský úřad Ústeckého kraje 

tajemnice – do dnešní doby nebylo město informováno o stanovisku KÚ ÚK, v současné době 

bude zaslán písemný dotaz 

Předseda poděkoval MgA. Loziakovi za účast a informace. 

 

Návrh na usnesení: Kulturní komise RM žádost spolu Veřejný sál Hraničář o zařazení do 

rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem pro rok 2017 projednala a dospěla k názoru, že by 

činnost Veřejného sálu Hraničář měla zůstat zachována. Doporučuje Zastupitelstvu města Ústí 

nad Labem, aby byla žádost finančně podpořena na činnosti v rozsahu uvedeném v podané 

žádosti ze dne 5. 1. 2017. 

 

HLASOVÁNO:  6 pro  0 proti  1 zdržel se (p. Janeček) 

 

Usnesení: Kulturní komise RM žádost spolu Veřejný sál Hraničář o zařazení do rozpočtu 

Statutárního města Ústí nad Labem pro rok 2017 projednala a dospěla k názoru, že by činnost 

Veřejného sálu Hraničář měla zůstat zachována. Doporučuje Zastupitelstvu města Ústí nad 

Labem, aby byla žádost finančně podpořena na činnosti v rozsahu uvedeném v podané žádosti 

ze dne 5. 1. 2017. 

 

3. Žádosti o změnu údajů v žádostech o poskytnutí dotací v oblasti kultury pro rok 2016 

Na OKSS byly doručeny žádosti o změnu údajů dotací v oblasti kultury následujících příjemců: 

 

1) STK Gebert z. s. na akci „Dětský festival sportovního tance“. Tato změna se týká rozpočtu 

akce v některých výdajových položkách. Komise bere tuto žádost na vědomí. 

 

2) Veřejný sál Hraničář na akci „Hraničář nejen dětem“. Tato změna se týká rozpočtu akce 

v některých výdajových  položkách. Komise bere tuto žádost na vědomí. 

 

Usnesení: 

Kulturní komise bere na vědomí uvedené žádosti STK Gebert a Veřejného sálu Hraničář o 

změnu rozpočtu v dotacích oblasti kultury. 

 

HLASOVÁNO:              7 pro            0 proti               0 zdržel se  

 

4. Žádosti o poskytnutí dotace z rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem v oblasti 

kultury v roce 2017 

Tajemnici komise bylo jednotlivými členy zasláno bodové hodnocení všech kategorií dotačního 

programu v oblasti kultury 2017. Bc. Čmejlová rozdala členům souhrnný přehled bodového 

hodnocení. 

Komise zahájila druhé kolo hodnocení žádostí o poskytnutí dotace z rozpočtu dotačního 

programu oblasti kultury. Komise souhlasila s minimální bodovou hranicí u všech dotačních 

kategorií – žádost musí získat minimálně 30 bodů, aby byla finančně podpořena.  



 

A)  Dotace na reprezentaci města na akcích krajského, republikového nebo mezinárodního 

charakteru 2017 

Bylo podáno celkem 7, resp. 6 žádostí (žádost TS Freedom byla doporučena k podpoře 

z oblasti sportu) v celkové výši 529 300,- Kč. Rozpočet této kategorie činí 650 000,- Kč.  

Žádosti byly postupně projednány. U žádostí č. 1 (Občanské sdružení The Boom) a č. 5 

(Romance) nahlásila Bc. Hyšková podjatost. Toto bylo do tabulky hodnocení zaznamenáno. 

Body tedy nebyly započítány a průměr bodového hodnocení upraven pro ostatní zúčastněné 

členy, tj. děleno počtem 6. U žádosti č. 4 (Ortopedické centrum s.r.o.) se hlasování zdržela 

Bc. Hyšková. Bodové hodnocení však bylo počítáno. 

 

B)  Dotace na podporu celoroční kulturní činnosti 

Bylo podáno celkem 31 žádostí v celkové výši 2 184 376,- Kč. Rozpočet této kategorie činí 

1 150 000,- Kč.  

Žádosti byly postupně projednány. U žádostí č. 4 (4D Produkce.CZ s.r.o.) se hlasování 

zdržel p. Janeček. Bodové hodnocení však bylo počítáno. U žádosti č. 21 (Romance) 

nahlásila pod Bc. Hyšková podjatost. Toto bylo do tabulky hodnocení zaznamenáno. Body 

tedy nebyly započítány a průměr bodového hodnocení upraven pro ostatní zúčastněné 

členy, tj. děleno počtem 6. 

U žádosti č. 27 (Via Europa z. s.) nahlásil p. Janeček a p. Lád podjatost. Toto bylo do 

tabulky hodnocení zaznamenáno. Body tedy nebyly započítány a průměr bodového 

hodnocení upraven pro ostatní zúčastněné členy, tj. děleno počtem 5. 

Žádosti č. 12 (Chytilová Lucie), 15 (Muzeum ČSLO Valtířov z.s.) a 22 (Svaz tělesně 

postižených v ČR, z.s.)  nezískaly minimální počet bodů, tj. 30. 

Dále byla projednána žádost obecně prospěšné společnosti Lidé výtvarnému umění – 

výtvarné umění lidem, která provozuje Galerii Emila Filly. Finanční prostředky na podporu 

této žádosti byly v rozpočtu města navrženy v položce „každoročně podporované instituce“ 

ve výši 500 000,- Kč. Tato žádost nebyla bodově hodnocena. Kulturní komise RM 

doporučuje poskytnutí finanční dotace ve výši 500 000,- Kč.  

 

C) Dotace na akce mimořádného významu pro Statutární město Ústí nad Labem 

Bylo podáno celkem 12, resp. 9 žádostí (žádost TS Freedom byla doporučena k podpoře 

z oblasti sportu, žádost Pedagogické fakulty UJEP nesplnila podmínky dotačního programu 

a žádost p. Jana Štaffa byla přeřazena do kategorie akce a projekty) v celkové výši 

1 449 000,- Kč. Rozpočet této kategorie činí 1 000 000,- Kč.  

Žádosti byly postupně projednány. 

U žádosti č. 12 ZUŠ Evy Randové  na akci „Virtuosi per musica di pianoforte“ byla 

ředitelem podána žádost o výjimku z ustanovení „Programu pro poskytování dotací 

v oblasti kultury v roce 2017 z rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem“, kdy 

žadatelem nemůže být právnická osoba, jejímž zřizovatelem je územní samosprávný celek. 

Kulturní komise RM žádosti o výjimku vyhověla a žádost byla zařazena do projednávání. 

Vzhledem k tomu, že ZUŠ E. Randové je hlavním pořadatelem akce a na tutéž akci čerpalo, 

v předchozích letech, finanční prostředky  i Kulturní středisko města Ústí nad Labem, bude 

tajemnice komise jednat s p. Sottnerovou, vedoucí ekonomicko školského oddělení OMOŠ. 

Finanční prostředky ve výši 130 000,- Kč (vychází se z předchozích let) by tak mohly být 

rozpočtovým opatřením převedeny z OMOŠ do OKSS. Finanční prostředky z rozpočtu 

města Ústí nad Labem na akci „Virtuosi per musica di pianoforte“ by tak byly v letošním 

roce poskytnuty pouze ZUŠ E. Randové a to z rozpočtu OKSS. 



  

D)  Dotace na realizaci kulturních akcí a projektů 

Bylo podáno celkem 81, resp. 79 žádostí  (žádosti TS Freedom byly doporučeny k podpoře 

z oblasti sportu) v celkové výši 4 395 600,- Kč.  

Žádosti byly postupně projednány. 

U žádostí č. 5, 6 (obě Martin Beneš) a 45 (Pém Jaroslav) nahlásil p. Pém podjatost. Toto 

bylo do tabulky hodnocení zaznamenáno. Body tedy nebyly započítány a průměry 

bodových hodnocení upraveny pro ostatní zúčastněné členy, tj. děleno počtem 6. 

U žádosti č. 46 (Pionýr, z. s. - Ústecká krajská organizace Pionýra) nahlásil p. Janeček 

podjatost. Toto bylo do tabulky hodnocení zaznamenáno. Body tedy nebyly započítány a 

průměry bodových hodnocení upraveny pro ostatní zúčastněné členy, tj. děleno počtem 6. 

U žádosti č. 51 (Romance) nahlásila Bc. Hyšková podjatost. Toto bylo do tabulky 

hodnocení zaznamenáno. Body tedy nebyly započítány a průměry bodových hodnocení 

upraveny pro ostatní zúčastněné členy, tj. děleno počtem 6. 

U žádostí č. 72, 73 a 74 (všechny Via Europa z. s.)  nahlásili p. Janeček a p. Lád podjatost. 

Toto bylo do tabulky hodnocení zaznamenáno. Body tedy nebyly započítány a průměry 

bodových hodnocení upraveny pro ostatní zúčastněné členy, tj. děleno počtem 5. 

U žádosti č. 52 organizace Romano Jasnica z. s. na akci „13. Různobarevný festival“ byla 

udělena výjimka vzhledem k tomu, že žadatel nemá sídlo na území města Ústí nad Labem a 

akce se koná také mimo město Ústí nad Labem. 

U žádostí č. 15 (Dream Pro s. r.o. - Kroužkofest) se zdržela Bc. Hyšková, č. 17 (Dream Pro 

s. r. o. – Pivovarské slavnosti II. scéna) se zdrželi Bc. Hyšková a p. Janeček, č. 23 (Janeček 

Josef) se zdržela Bc. Hyšková. Bodová hodnocení však byla počítána. 

Žádosti č. 8 (Boháčová Anita), 22 a 24 (obě Josef Janeček), 34 (Kymličková Aleša), 35 

(Labolog club Ústí nad Labem z. s.), 54 a 56 (obě Šance Žít – Chance be live, z. s.), 60 

(Ústecká kulturní platforma ´98), 65 (Vágner Martin), 67 (VCC Ústí nad Labem), 76 a 78 

(ZUŠ výtvarné studio s. r. o.), 79 (Štaffa Jan) a 81 (NET.W z. s.) nezískaly minimální počet 

bodů, tj. 30. 

 

Finanční prostředky jednotlivých dotačních kategorií jsou čerpány následovně: 

 Dotace na reprezentaci města na akcích krajského, republikového nebo mezinárodního 

charakteru 2017 

Finanční objem    650 000,- Kč 

Žádosti celkem    529 300,- Kč 

Návrh po bodování    440 000,- Kč 

Zůstatek     210 000,- Kč 

 

 Dotace na podporu celoroční kulturní činnosti 

Finanční objem 1 150 000,- Kč 

Žádosti celkem 2 184 376,- Kč 

Návrh po bodování 1 213 000,- Kč 

Zůstatek     -63 000,- Kč 

 

 Dotace na akce mimořádného významu pro Statutární město Ústí nad Labem 

Finanční objem 1 000 000,- Kč (bude jednáno o přesunu 130 000,- Kč z OMOŠ) 

Žádosti celkem 1 449 000,- Kč 

Návrh po bodování 1 315 000,- Kč 

Zůstatek    -315 000- Kč 



 

 Dotace na realizaci kulturních akcí a projektů 

Finanční objem 2 300 000,- Kč 

Žádosti celkem 4 395 600,- Kč 

Návrh po bodování 2 270 000,- Kč 

Zůstatek       30 000,- Kč 

 

5. Různé 

 

 

Termín dalšího jednání Kulturní komise RM bude upřesněn. 

 

 

Zapsala:  Bc. Martina Čmejlová  _______________________ 

  

 

Ověřila: Bc. Barbora Hyšková     _______________________ 

 

 

 

 

  ________________________      __________________________ 

      JUDr. Ilona Tajchnerová                   Jaroslav Pém 

     místopředsedkyně komise                            předseda komise 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


